



DIOCESE OF SAN BERNARDINO OFFICE OF THE BISHOP

June 23, 2025

My Dear Brothers and Sisters in Christ,

Peace and well-being to you in these warming days of Summer. I write to you again on the very painful and challenging topic of immigration. We have seen a change and an increase in immigration enforcement in our region and specifically in our diocese. Authorities are now seizing brothers and sisters indiscriminately, without respect for their right to due process and their dignity as children of God. I say once again to our immigrant communities who are bearing the trauma and injustice of these tactics that your Church walks with you and supports you. We join you in carrying this very difficult cross.

While we surely respect and appreciate the right of law enforcement to keep our communities safe from violent criminals, we are now seeing agents detain people as they leave their homes, in their places of work and other randomly chosen public settings. We have experienced at least one case of ICE agents entering a parish property and seizing several people. It should be no surprise that this is creating a tremendous amount of fear, confusion and anxiety for many. It is not of the Gospel of Jesus Christ – which guides us in all that we do.

I ask all political leaders and decision-makers to please reconsider and cease these tactics immediately, in favor of an approach that respects human rights and human dignity and builds toward a more lasting, comprehensive reform of our immigration system.

Many are taking to the streets to voice their opposition to the current immigration enforcement tactics. It is their Constitutional right to do this, and I call on all protestors to act without vulgarity, violence toward others, or destruction of property. The tension around this issue has been further heightened by the decision to deploy federal National Guard troops and military personnel to the sites of these protests. At this point, this seems only to increase the level of anger and fear of violence in the streets.

Our late Holy Father, +Pope Francis, once told me that his greatest fear was division. Indeed, it is painful to see such division amongst God's people at this moment. This is not what He wants for us. Let us instead remember what we all share – our creation in His image and likeness. Let us look for God in one another.

We continue as Catholics in this Jubilee Year, called to carry the hope of Christ in our hearts and to share it with the world. We know this hope is an antidote to the strife and suffering in our communities. May it prevail over this division and may God's Kingdom come.

Thank you and God bless you.

Bishop Alberto Rojas



DIOCESE OF SAN BERNARDINO

OFFICE OF THE BISHOP

23 de junio de 2025

Mis queridos hermanos y hermanas en Cristo:

Les deseo paz y bienestar en estos cálidos días de verano. Les escribo de nuevo sobre el doloroso y difícil tema de la inmigración. Hemos visto un cambio y un aumento en los operativos en contra de inmigrantes en nuestra región y específicamente en nuestra diócesis. Las autoridades apresan ahora a hermanos y hermanas de forma indiscriminada, sin respetar su derecho al debido proceso ni su dignidad como hijos de Dios. A nuestras comunidades inmigrantes que sufren el trauma y la injusticia de estas tácticas les reitero que su Iglesia está con ustedes y los apoya. Junto con ustedes, llevamos a cuestas el peso de esta terrible cruz.

Si bien respetamos y valoramos el derecho que tienen las fuerzas del orden de proteger a nuestras comunidades de los delincuentes violentos, ahora vemos que los agentes detienen a personas al salir de su hogar, en su lugar de trabajo y en otros lugares públicos escogidos al azar. Hemos tenido al menos un caso en que los agentes de inmigración ingresaron a un predio parroquial y detuvieron a varios. No debe sorprendernos que esta situación genere un gran temor, confusión y angustia en muchos. Esto no es lo que nos enseña el Evangelio de Jesucristo que guía nuestro proceder.

Pido a todos los líderes políticos y a quienes toman decisiones que reconsideren y cesen inmediatamente estas tácticas, en favor de un planteamiento que respete los derechos humanos y la dignidad humana y conlleve a una reforma más amplia y duradera a nuestro sistema de inmigración.

Muchos salen a las calles para expresar su oposición a las actuales tácticas de las autoridades migratorias. Es su derecho constitucional, y hago un llamado a todos los manifestantes a que actúen sin vulgaridad, violencia en contra de otros ni daños a la propiedad. La decisión de desplegar tropas de la Guardia Nacional federal y efectivos militares a los lugares en que se dan las manifestaciones ha intensificado aún más la tensión en torno al tema. Por ahora, esto solo parece aumentar la ira y el miedo a la violencia en las calles.

Nuestro difunto Santo Padre, +Papa Francisco, me dijo una vez que su mayor temor era la división. De hecho, es doloroso ver tanta discordia entre el pueblo de Dios en estos momentos. Esto no es lo que Dios quiere para nosotros. Recordemos, más bien, lo que todos compartimos: el haber sido creados a su imagen y semejanza. Veamos a Dios en el hermano.

En este Año Jubilar, los católicos seguimos siendo llamados a llevar la esperanza de Cristo en el corazón y a compartirla con el mundo. Sabemos que esta esperanza es un antídoto contra el conflicto y el sufrimiento en nuestras comunidades. Roguemos para que esta esperanza prevalezca sobre esta división y que venga a nosotros el Reino de Dios.

Gracias y que Dios los bendiga.

Obispo Alberto Rojas